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Informatienota voor de Gemeenteraad

Antwoord op schriftelijke vragen: Kernachtig Wijchen en PvdA 
over beheersing en bestrijding Jacobskruiskruid

Kernboodschap 
De gemeente bestrijdt invasieve exoten door de landelijke protocollen daarvoor te 
volgen. Soorten als Akkerdistel en Jacobskruiskruid worden waar nodig voor de bloei 
gemaaid. Daardoor wordt verspreiding voorkomen. In het kader van het nieuwe 
natuurbeleid en de berichten over de toename van Jacobskruiskruid gaan we 
onderzoeken of de aanpak van de afgelopen jaren moet worden gewijzigd.
De komende tijd overleggen we met alle betrokken partijen hoe om te gaan met de 
bestrijding en beheersing van invasieve exoten en overlast gevende soorten. Juist omdat 
de meningen erg uiteen lopen is het goed om met zoveel mogelijk stakeholders in 
gesprek te gaan. Doel is om daarmee tot een gedragen en afgewogen aanpak te komen. 
De natuurlijke aanpak en bestrijding staan daarbij voorop (overeenkomstig het 
Beleidsplan natuur en biodiversiteit).
Op de gemeentesite worden bewoners geïnformeerd over dit onderwerp. Nieuwe 
ontwikkelingen worden daar aan toegevoegd.

Eerdere besluiten

Datum Korte omschrijving eerder genomen besluit (vermeld zo 
mogelijk het zaaknummer/documentnummer)

n.v.t.

Antwoord van het college
In navolgende tekst beantwoorden wij de gestelde vragen.

Vragen K8W 
1. Wat is op dit moment exact het beleid rondom de beheersing/bestrijding van 

ongewenste planten in Wijchen? 
Voor de bestrijding van invasieve exoten zoals Japanse duizendknoop, Reuzenberenklauw 
en Ambrosia werken we volgens de landelijke protocollen en leidraden. Daarin staat wat 
de meest effectieve werkwijzen zijn. Deze protocollen en leidraden zijn bekend bij de 
buitendienst en aannemers. Bewoners informeren we hierover via onze website, een 
folder en persoonlijke benadering. Bestrijding start op basis van waarnemingen en 
meldingen.

De overlast gevende soorten, zoals Akkerdistel en Jacobskruiskruid, bestrijden we waar 
nodig door ze (handmatig) te verwijderen of door voor de bloei te maaien. We reageren 
hierbij ook op meldingen. In 2009 is hiervoor het bermbeheer afgestemd op de locaties 
waar de kruiden destijds voorkwamen.
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2. Wat is op dit moment het beleid rondom beheersing/bestrijding van het 
Jakobskruiskruid? 

Vroegtijdig uitmaaien van de bloemschermen zodat er geen zaad wordt gevormd. 
Wanneer er kruiden worden ingezaaid, gebeurt dat met bloemenmengsels waar deze 
zaden niet in voorkomen. 

3. Is er overleg met andere (semi)overheden en organisaties zoals provincie, 
waterschap, Rijkswaterstaat en belangenorganisaties, over de beheersing/bestrijding 
van ongewenste planten? Wat is de status van dit overleg?

Met het Waterschap zijn afspraken gemaakt over de monitoring van de Watercrassula. 
Die komt voor in het Wijchens Meer en de watergang van Kerkeveld. Inwoners van 
Kerkeveld zijn destijds via een brief hierover ingelicht. 

Met diverse partijen gaan we komende periode in gesprek over het ecologisch beheer en 
hoe daarbij om te gaan met ongewenste planten. Deze partijen zijn onder andere: 
Waterschap Rivierenland, Rijkswaterstaat, Staatsbosbeheer, Natuur & Milieu Wijchen, 
ZLTO en omliggende gemeenten. Het gaat dan om planten als Reuzenberenklauw, 
Japanse Duizendknoop, Ambrosia, Jacobskruiskruid en Akkerdistel.

4. Hoe wordt gecommuniceerd over het gevoerde beleid?
Op de gemeentelijke website staat hoe o.a. Japanse Duizendknoop, Ambrosia en 
Reuzenberenklauw kunnen worden bestreden en hoe de gemeente dat doet. Na de 
hiervoor genoemde overleggen gaan we deze informatie aanvullen met de aanpak van 
het Jacobskruiskruid en de Akkerdistel. Voor bewoners en boeren waar deze soorten op 
het perceel voorkomen, komt een folder met aanvullende informatie over hoe deze 
planten te bestrijden.
Op de gemeentelijk website komt informatie over het natuurbeleid en het ecologisch 
groenbeheer.

Vragen PvdA
1. Heeft het College nader onderzoek gedaan naar de ernst van het probleem en de 

achterliggende oorzaken?
Ja, in 2009 is er onderzoek gedaan naar de risico’s en de gewenste aanpak van 
Jacobskruiskruid. Ook is geïnventariseerd op welke locaties het kruid aanwezig was. 
Hierop is het maaibeheer destijds aangepast en het kruid een periode handmatig 
verwijderd. Na extern advies zijn we overgegaan op enkel gewijzigd maaibeheer. 
Met het nieuwe natuurbeleid is het noodzaak de locaties opnieuw te inventariseren en 
maatwerk uit te voeren.

2. Het artikel in De Gelderlander geeft de indruk dat het Beleidsplan Natuur en 
Biodiversiteit ter zijde geschoven is, omdat er een probleem zou zijn met 
Jacobskruiskruid. Klopt deze veronderstelling?

Nee, het beleidsplan is niet ter zijde geschoven. Uitgangspunt is een natuurlijke aanpak 
en bestrijding van overlast gevende soorten.

3. Is het College ervan op de hoogte dat er ook onder boeren een groot verschil van 
inzicht is over de ernst van het probleem en mogelijke oplossingen van 
Jacobskruiskruid?

Het is bekend dat er in zijn algemeenheid grote verschillen in inzicht zijn over hoe om te 
gaan met het kruid. Dat zal ook bij boeren voorkomen.
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4. Is het College ervan op de hoogte dat er door de Wageningen Universiteit en andere 
wetenschappelijke instellingen al veel onderzoek gedaan is naar Jacobskruiskruid en 
de eventuele bestrijding daarvan?

Ja, dit is bekend. In 2009 bleek dat het beste is om de plant te bestrijden door tijdig te 
maaien, handmatig te verwijderen en niet meer te zaaien. In de afgelopen jaren zijn daar 
geen nieuwe methoden bij gekomen. Belangrijk blijft dat gemeenten, particulieren en 
betrokken organisaties samenwerken in de bestrijding. Daarbij betrekken we ook de 
meest actuele onderzoeken.

5. Is het College van plan om ook natuurorganisaties en andere stakeholders uit te 
nodigen voor gesprekken over dit onderwerp?

Ja, ook met de natuurorganisaties en andere stakeholders willen we in gesprek gaan. 
Juist omdat de meningen erg uiteen lopen is het goed om met zoveel mogelijk 
stakeholders in gesprek te gaan. Doel is om daarmee tot een gedragen en afgewogen 
aanpak te komen.


